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З А П И С Н И К 

са 20. сједнице Представничког дома  Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
одржане 12. фебруара 2002.године 

 
 
 
 Двадесета сједница почела је с радом у 11,20 часова. Присуствовала су 42 
посланика. Као гости сједници су присуствовали чланови Предсједништва Босне и 
Херцеговине Бериз Белкић и Живко Радишић. Из Савјета министара присуствовали су 
Светозар Михајловић, Азра Хаџиахметовић, Крешимир Зубак и Драган Микеревић, 
министри, као и замјеници министара Кадрија Харачић-Шабић, Владислав Владичић, 
Јадранко Прлић, Гордана Ковић и Милан Ловрић. 
 Из међународних организација сједници су присуствовали Петер Хотелдахл – 
испред ОХР-а, представник ЕУММ, Доуглас Јонес и Мирсад Жига испред Америчке 
амбасаде, те представници Европске комисије. 
 Почетку сједнице присуствовао је господин Гранк Ортон, омбудсмен за људска 
права у Босни и Херцеговини. 
 Прије преласка на расправу о приједлогу дневног реда реализована су два 
претходна питања: 
 Прво, нови посланик Мирсад Пурић давањем свечане изјаве пред 
Представничким домом преузео је посланичку дужност и 
 друго, омбудсмен за људска права у БиХ г. Франк Ортон поднио је излагање 
Дому на тему “Владавина права”. 
 Послије излагања предсједавајући Жељко Мирјанић срдачно се захвалио 
господину Ортону на веома занимљивом излагању, као и посланицима на пажњи коју су 
овом излагању посветили. Потом је упознао посланике о измјенама и допунама 
приједлога дневног реда које су консензусом прихваћене од стране Колегија Дома у 
проширеном саставу. 
 У дискусији поводом приједлога дневног реда учествовали су: Омер Филиповић, 
Марко Амиџић, Адем Борић, Мирко Бањац, Зоран Спасојевић, Фрањо Мајданџић, 
Абдурахман Малкић, Мариофил Љубић, Мухамед Беговић, Жељко Билбија, Мирко 
Мијатовић, Сенад Шаргановић, Мустафа Цуплов, Рамиз Вилић, Мирко Баковић и Осман 
Брка. 
 Након дискусије предсједавајући је, на захтјев појејдиних клубова, дао паузу, а 
послије паузе на гласање је дао приједлоге који су у дискусији изнесени у вези с 
предложеним дневним редом. 

 1



 Приједлог посланика Омера Филиповића – да се из приједлога дневног реда 
искључи 7. тачка – Информација о догађајима везаним за тзв. алжирску групу, усвојен је 
са 31 гласом ЗА, 7 против и једним суздржаним. 
 У вези с приједлогом предсједавајућег Клуба посланика СДА Адема Борића – да 
се у дневни ред уврсти Информација о путовањима у иностранство колегија оба дома и о 
резултатима тих путовања, предсједавајући Мирјанић је рекао да је дат одговор на 
питање посланика Ђедовића у вези с путовањима и да се у оквиру 2. тачке – Посланичка 
питања и одговори, ово питање може разматрати, а може се уврстити и као посебна 
тачка, ако Дом тако одлучи. Позвао је г. Борића да се о приједлогу изјасни. 
 Господин Адем Борић је изразио протест што је с дневног реда скинута 
Информација о догађајима везаним за тзв. алжирску групу, те је даље рекао “Ако то 
питање није могло наћи мјесто у овом дому, ја повлачим ово минорно питање о трошењу 
270.000 марака од стране једног броја ужег круга посланика овог парламента”. 
 Даље се Дом изјаснио о приједлогу посланика Зорана Спасојевића да се из 
дневног реда искључе 3. и 4. тачка – извјештаји о настојању за постизање сагласности о 
Приједлогу закона о Правобранилаштву (друго читање) и о Приједлогу закона о 
деминирању (прво читање) – од других приједлога је одустао. 
 Приједлог није усвојен – ЗА гласало 5, против 33, суздржана 2 посланика. 
 Посланик Фрањо Мајданџић одустао је од  приједлога да се с дневног реда скине 
6. тачка – Захтјев Савјета министара да се по чл. 105. разматра Приједлог закона о 
преносу, регулатору и оператеру система електричне енергије у БиХ. 
 Предсједавајући је прочитао тачке дневног реда које су остале у предложеном 
дневном реду, а потом позвао Дом да се о њима изјасни.  
 Са 40 гласова ЗА и 2 суздржана, за 20.сједницу усвојен је сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Усвајање Записника са 19. сједнице Представничког дома, 
2. Посланичка питања и одговори: 

a) стање и квалитет одговора на посланичка питања, 
b) посланичка питања и одговори 

3. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о 
Приједлогу закона о Правобранилаштву (друго читање), 

4. Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о 
Приједлогу закона о деминирању (прво читање), 

5. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о намјени и 
кориштењу имовине коју БиХ добива по Споразуму о питањима сукцесије 
бивше СФРЈ – по хитном поступку, у складу с чланом 104. Пословника, 

6. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о преносу, 
регулатору и оператеру система електричне енергије у Босни и Херцеговини, у 
складу с чланом 105. Пословника, 

7. Приједлог закона о државној служби у институцијама Босне и Херцеговине 
(друго читање), 

8. Приједлог закона о ауторском праву и сродним правима у Босни и 
Херцеговини (друго читање), 

9. Приједлог закона о заштити потрошача у Босни и Херцеговини (друго 
читање), 

10. Приједлог закона о концесијама Босне и Херцеговине (прво читање), 
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11. Приједлог закона о статистици Босне и Херцеговине (прво читање), 
12. Приједлог закона о употреби и заштити знака Црвеног крста/крижа и назива 

друштва Црвеног крста/крижа Босне и Херцеговине (прво читање), 
13. Приједлог закључака поводом разматрања питања из области спољне 

политике,  
14. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Факултативног протокола уз Конвенцију о правима дјетета, а који се 
односи на продају дјеце, дјечију проституцију и дјечију порнографију, 

b) Факултативног протокола уз Конвенцију о правима дјетета који се 
односи на ангажирање дјеце у оружаном сукобу, 

c) Факултативног протокола уз Конвенцију о укидању свих облика 
дискриминације жена,  

d) Споразума о сарадњи у борби против међународног тероризма, 
незаконите трговине опојним дрогама и психотропним супстанцама и 
организираног криминала између Савјета министара Босне и 
Херцеговине и Владе Републике Турске, 

e) Споразума о развојном кредиту (пројекат развоја Заједнице) између 
Босне и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој, 

f) Споразума о развојном кредиту (Други пројекат локалне иницијативе) 
између Босне и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој, 

g) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Хрватске 
о сарадњи у предаји и прихвату лица чији је боравак незаконит, 

h) Споразума о развојном кредиту (пројекат техничке помоћи за 
приватизацију) између Босне и Херцеговине и Међународне 
асоцијације за развој, 

15. Именовање члана Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил. 
 
Ад. – 1. Усвајање Записника са 19. сједнице Представничког дома 
 
 У вези с Записником није било дискусије. 
 Записник са 19. сједнице Представничког  дома усвојен је са 41 гласом ЗА, док 
један посланик није гласао. 
 
Ад. – 2: Посланичка питања и одговори: 

a) стање и квалитет одговора на посланичка питања 
b) посланичка питања и одговори 

 
 У уводу предсједавајући Мирјанић је упознао посланике да је послије 19. 
сједнице извршена евиденција постављених посланичких питања и добијених одговора, 
те да је посланицима достављен преглед питања на која још није одговорено. 
 
 Посланик Боро Бјелобрк приговорио је да још није добио одговор о догађајима у 
Бањој Луци и у Требињу. Такође је нагласио да је на питање везано за путовање 
руководства РС у Москву, добио одговор само од предсједника Републике Српске, али 
не и од других на које је адресирано питање, због чега не прихвата да је на питање 
одговорено. 
 У вези с подтачком а) дискутовали су Сеад Авдић, Бахрија Османовић, Салих 
Куленовић и Сеад Бутуровић. 
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 Постављена су сљедећа питања: 
 
Сенад Шаргановић: 
 1.Да ли ће Савјет министара БиХ истрајати на реализацији одлуке о уврштавању 
граничног прелаза Изачић као пријелаза за све врсте терета, па тако и нафте и нафтних 
деривата? 
 2.Да ли ће Савјет министара, у сарадњи са хрватском Владом, омогућити бржи и 
несметан пролаз туристима у вријеме туристичке сезоне, као и транзитним туристима 
који користе Босну и Херцеговину за бржи долазак на Јадранско море, што би био 
потицај развоју туризма у Босни и Херцеговини? 
 3. Кад ће гранични прелаз Ужљебић бити пуштан у функцију? 
 4. Који и какав статус има избјеглички центар у Босанском Петровцу? Под чијом 
је управом? Како се финансира? Који органи и ниво власти је одговоран за тај центар и 
кад ће тај центар бити укинут и уклоњен? 
 
Тихомир Глигорић: 
 1.Да ли у ентитетима постоје дупли стандарди у примјени Одлуке Високог 
представника и да ли се од ОХР-а тражи изузеће од забране примјене одређених 
својинских прописа. Тражи да Комисија за људска права, имиграцију, избјеглице и азил 
посјети Бихаћ и поднесе извјештај да ли је било кршење имовинских закона и одлука 
Високог представника и да о томе поднесе извјештај.  
 2. Да ли Комисија за људска права, имиграцију, избјеглице и азил има стварне 
податке у колико случајева је имовина враћена стварним властима или посјетницима 
односно колико је ранијих власника или корисника ушло у посјед своје предратне 
имовине за коју су тражили поврат (не према броју донесених рјешења) и да те податке 
достави. 
 
Марко Амиџић: 
 1.Зашто се у разговорима представника Савјета министара БиХ са Владом 
Републике Хрватске око нафтних коридора и одређених пријелаза за увоз нафте у 
приједлозима, прије свега Савјета министара Босне и Херцеговине, заборавља гранични 
пријелаз Гуња-Брчко Дистрикт БиХ и Брчко дистрикт БиХ као заједнички пројекат 
Босне и Херцеговине и међународне заједнице и земаља потписница Мировног 
споразума за БиХ? 

 
Жељко Билбија: 
 У којој фази је Споразум о пријевозу робе и путника између Босне и Херцеговине 
и Савезне Републике Југославије? 
 
Салих Куленовић: 
 Затражио да Савјет мнистара поднесе извјештај о свом раду што прије како би 
Дом могао расправљати о том извјештају и указати на оно што се могло и требало 
урадити, а до сада још увијек није урађено (у вези с Анексом VII ДМС). 
 
Сеад Бутуровић: 
 1.Затражио да Савјет министара и Парламент БиХ хитно интервенишу и да 
ангажују релевантне институције на рјешавању проблема здравства на подручју 
Херцеговачко-неретванског кантона. 
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 2. Министарству за људска права и избјеглице прослиједио захтјев да се 
азилантско-прихватни центар у насељу Салаковац – Мостар искористи за смјештај 
породица које имају право на алтернативни смјештај. 
 
Миро Грабовац – Титан: 
 Члану Предсједништва БиХ из реда хрватског народа и министру одбране Војске 
ФБиХ г. Мији Анићу поставио сљедеће питање: 
 1.Постоји ли одлука темељем које су издавана рјешења, ако постоји, је ли вријеме 
издавања рјешења о умировљењу која је издало Министарство обране ФБиХ сукладно 
Одлуци цивилног заповједника, те моли да му се копија достави заједно с одговором на 
питање? 
 2. Јесу ли та рјешења о умировљењу издата сукладно важећим законским 
прописима у ФБиХ и јесу ли евидентирана у Федералном министарству обране? 
 3. Какво рјешење цивилни заповједник и Федерално министарство обране нуде 
овој скупини људи. 
 Министарству за људска права и избјеглице – Крешимиру Зубаку и замјенику 
министра  за питања бораца домовинског рата ФБиХ Добрици Јоњићу поставио питања: 
 1. Имају ли у расподјели донираних средстава једнак статус демобилисани борци 
који немају ријешен стамбени проблем или којима пријератне стамбене јединице нису 
обновљене – са војним инвалидима и породицама погинулих бранитеља ХВО? 
 2. Тко доноси прописе о критеријима за додјелу ових донација, те које тијело 
одређује приоритетне додјеле? 
  
 Вијећу министара поставио допунско питање односно захтјев – да му се достави 
попис свих подузећа која су добила деташмане радних дозвола од потписивања 
споразума до краја 2001., њихово сједиште, назива и власника и појединачан број радних 
дозвола за свако подузеће. 
 
Мирко Мијатовић: 
 Шта је са Споразумом између Савјета министара БиХ и Владе Републике 
Хрватске, потписаним у децембру 2001. о двосмјерном повратку избјеглица и зашто 
никада није потписан протокол о спровођењу Споразума. 
 
Боро Бјелобрк: 
 Тражи од Савјета министара да достави одмах план имплементације са носиоцима 
и роковима за примјену 91 услова Савјета Европе поводом пријема БиХ. Предлаже да 
овај план претходно размотри Комисија за спољне послове и предложи закључке 
Парламентарној скупштини. 
 
Халил Мехтић: 
 Затражио такчасоваван списак новоименованих амбасадора и конзула и њихову 
страначку припадност. 
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Ад. – 3: Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности о 
Приједлогу закона о Правобранилаштву (друго читање) 

 
 Предсједавајући је напоменуо да су посланици добили Извјештај Комисије 
Колегија и да је постигнута сагланост о Приједлогу закона о Правобранилаштву са 
одређеним новим рјешењима. 
 У вези с Извјештајем није било дискусије. 
 Са 31 гласом ЗА и 4 суздржана Дом је усвојио Извјештај Комисије Колегија, чиме 
је усвојен Закон о Правобранилаштву у другом читању. 
 У заједничку комисију оба дома ради постизања споразума о јединственом тексту 
Закона о Правобранилаштву Дом је именовао Жељка Мирјанића, Сеада Авдића и 
Мариофила Љубића. 
 
Ад. – 4: Извјештај Комисије Колегија о настојању за постизање сагласности  о 

Приједлогу закона о деминирању (прво читање) 
 
 Предсједавајући је обавијестио Дом да је Колегиј постигао сагласност о 
Приједлогу закона о деминирању у БиХ у првом читању. Потом је отворио расправу у 
другом читању.  
 На Приједлог закона није било амандмана нити је о истом било дискусије у 
другом читању. 
 Представнички дом је једногласно (присутних 39 посланика) усвојио Закон о 
деминирању у Босни и Херцеговини. 
 
Ад. – 5:Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о намјени и 

коришћењу имовине коју БиХ добива по Споразуму о питањима сукцесије 
бивше СФРЈ – по хитном поступку, у складу с чланом 104. Пословника 
 

 Образложење захтјева у име Савјета министара, поднијела је госпђа Гордана 
Ковић, замјеник министра за трезор институција Босне и Херцеговине. Потом је Дом 
једногласно усвојио захтјев да се Приједлог закона разматра по хитном поступку, у 
складу с чланом 104. Пословника Представничког дома. 
 
Ад. – 6:Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о преносу, 

регулатору  и оператеру система електричне енергије у Босни и Херцеговини, у 
складу с чланом 105. Пословника 

 
 Министар за вањску трговину и економске односе, г-ђа Азра Хаџиахметовић, 
образложила је захтјев Савјета министара. 
 У оквиру ове тачке у дискусији су учествовали: Фрањо Мајданџић, Боро Бјелобрк, 
Зденко Вукић, Мирко Бањац, Жељко Билбија, Бранислав Лолић, Мирко Мијатовић, Сеад 
Авдић, Марко Амиџић и Сенад Шаргановић. 
 Послије дискусије Дом је усвојио захтјев Савјета министара да се Приједлог 
закона разматра и усвоји по члану 105. Пословника. Од 39. присутних, ЗА је гласало 35, 
три посланика су била суздржана, а један није гласао. 
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Ад. – 7: Приједлог закона о државној служби у институцијама Босне и Херцеговине  
               (друго читање) 
  
 Предсједавајући је подсјетио посланике на извјештај надлежне комисије, која је 
једногласно усвојила Приједлог закона са одређеним амандманима. Такође је упознао 
Дом да је посланик Абдурахман Малкић поднио амандмане за које је Колегиј оцијенио 
да нису поднесени у складу с Пословником, те да не могу ићи у процедуру. 
 У дискусији су учествовали: Абдурахман Малкић, Мирко Бањац, Емина 
Заћирагић, Миро Грабовац, Мустафа Цуплов, Сеад Авдић, Хилмо Неимарлија и Марко 
Амиџић. 
 Послије дискусије Дом је усвојио Закон о државној служби у институцијама 
Босне и Херцеговине. 
 У комисију ради постизања споразума о јединственом тексту Закона именовани 
су Бранислав Лолић, Бахрија Османовић и Миро Грабовац – Титан. 
 У току дискусије у оквиру ове тачке дневног реда посланици су изнијели више 
примједби и дилема у вези са појединим пословничким одредбама. Из тога разлога 
посланик Хилмо Неимарлија је, послије усвајања Закона, предложио да Колегиј за 
наредну или евентуално другу по реду сједницу припреми приједлог за приступање 
измјени спорних дијелова Пословника. Нагласио је, поред осталог, да има читав низ 
проблема због одређених одредби које би требало отклонити. 
 Предсједавајући Жељко Мирјанић је рекао да ће се то питање разматрати на 
сљедећој сједници Проширеног колегија у којем раде представници свих клубова, па ће 
се тако заузети коначан став и припремити материјал прије сједнице Дома. 
 Посланик Неимарлија је прихватио став предсједавајућиа. 
 
Ад. – 8: Приједлог закона о ауторском праву и сродним правима у Босни и Херцеговини 
              (друго  читање) 
 
 Предсједавајући Мирјанић подсјетио је посланике на извјештај надлежне 
комисије, као и на то да су у процедури амандмани које је Жељко Билбија поднио у име 
Клуба посланика. 
 Пошто се нико није јавио за дискусију предсједавајући је дао на гласање 
амандмане Жељка Билбије. Гласујући појединачно о сваком, Дом је усвојио амандмане 
од И и В. Потом је усвојен Закон о ауторском праву и сродним правима. Од присутних 
38 ЗА Закон је гласало 36, против 1, суздржан 1. 
 У заједничку комисију ради постизања споразума о јединственом тексту Закона 
именовани су Мирко Бањац, Сеад Авдић и Зденко Вукић. 
 
Ад. – 9: Приједлог закона о заштити потрошача у Босни и Херцеговини (друго читање) 
 
 Посланик Жељко Билбија поднио је амандмане на Приједлог закона позивом на 
члан 4. тачка 3, које је Колегиј прослиједио у процедуру. 
 Како није било дискусије Дом се изјаснио о амандманима И и ИИ који су 
усвојени већином гласова. Потом је Дом једногласно (присутно 35 посланика) усвојио 
Закон о заштити потрошача. 
 У заједничку комисију ради постизања споразума о јединственом тексту Закона 
именовани су Мирко Бањац, Марко Амиџић и Адем Борић. 
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Ад. – 10: Приједлог закона о концесијама Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 У дискусији су учествовали Салих Куленовић и Жељко Билбија. 
 Послије дискусије предсједавајући је дао на гласање Приједлог закона. Од 33 
назочна ЗА су гласала 24 посланика, а 9 се суздржало од гласања. 
 Гласујући по ентитетима, из Федерације БиХ ЗА су гласала 22, из Републике 
Српске 2 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Закон у првом читању није добио ентитетску 
већину. 
 
Ад. -12:Приједлог закона о употреби и заштити знака Црвеног крста/крижа и назива 

друштва Црвеног крста/крижа Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 О овом приједлогу закона није било дискусије. 
 Приједлог закона у првом читању усвојен је једногласно. 
 
Ад. – 13: Приједлог закључака поводом разматрања питања из области спољне политике 
 
 У име Комисије вањских послова приједлог закључака образложио је Марко 
Амиџић, предсједавајући Комисије. 
 У дискусији су учествовали Милош Јовановић, Миро Грабовац и Марко Амиџић. 
 Дом је, са 31 гласом ЗА, усвојио закључке. 
 
Ад. -14: Давање сагласности за ратификацију 
 
 У име Комисије вањских послова говорио је Марко Амиџић. 
  У дискусији су учествовали Жељко Билбија и Бранислав Лолић. 
 
 Изјашњавајући се о сваком понаособ, Представнички дом је дао сагласност за 
ратификацију: 

a) Факултативног протокола уз Конвенцију о правима дјетета а који се односи на 
продају дјеце, дјечију проституцију и дјечију порнографију, 

b) Факултативног протокола уз Конвенцију о правима дјетета који се односи на 
ангажирање дјеце у оружаном сукобу, 

c) Факултативног протокола уз Конвенцију о укидању свих облика 
дискриминације жена, 

d) Споразума о сарадњи у борби против међународног тероризма, незаконите 
трговине опојним дрогама и психиотропним супстанцама и организираног 
криминала између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Републике 
Турске, 

e) Споразума о развојном кредиту (пројекат развоја Заједнице) између Босне и 
Херцеговине и Међународне асоцијације за развој, 

f) Споразума о развојном кредиту (Други пројекат локалне иницијативе) између 
Босне и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој, 

g) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Хрватске о 
сардњи у предаји и прихвату лица чији је боравак незаконит, 

h) Споразума о развојном кредиту (пројекат техничке помоћи за приватизацију) 
између Босне и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој. 
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Ад. – 15: Именовање члана Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил 
 
 На приједлог Клуба посланика Странке за БиХ за члана Комисије за људска 
права, имиграцију, избјеглице и азил именован је Фрањо Мајданџић умјесто Мухамеда 
Беговића. 
  
 Овим је исцпљен дневни ред 20.сједнице. 
 Сједница је с радом завршила у 19,30 часова. 
 Саставни дио овог записника је транскрипт 20.сједнице Представничког дома. 
 
 
               
           СЕКРЕТАР                                                                      ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                              ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
        Бранка Тодоровић                                                         др.Жељко Мирјанић 
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